
Protokół Nr XII/12
z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w Gminnym Centrum Kultury 

w dniu 07 maja 2012r

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy – 15
2. Sołtysi – 18
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.

Porządek obrad

1. Otwarcie obrad
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Interpelacje i wnioski radnych i sołtysów
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z 

wodociągów gminnych
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z wodociągów wiejskich 

na terenie Gminy Dubeninki
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Dubeninki za udział w 
działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Dubeninki

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Dubeninki
10.Przedstawienie informacji „Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy 

Dubeninki”
11.Informacja radnych powiatowych na temat przy Rady Powiatu
12.Sprawy różne
13.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski
14.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 900 dokonał Pan Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady 
Gminy który przewodniczył obradom.
Przewodniczący Rady stwierdził, że skład rady wynosi 15 radnych, w sesji 
uczestniczy 15 radnych, wobec tego podejmowane decyzje i uchwały będą 
prawomocne.
Następnie Pan Kazimierz Krahel powitał sołtysów, radnych, pracowników urzędu 
gminy, Wójta Gminy Pana Ryszarda Zielińskiego oraz przybyłych gości: Panią Ewę 
Bogdanowicz-Kordiak Wicestarostę Powiatu Gołdapskiego, radnego powiatowego 
Pana Jaromira Krajewskiego, Pana Janusza Nowaka Prezesa Optimy sp. z o.o w 
Olecku, dziennikarzy naszych mediów i pozostałych przybyłych osób.

Ad.2 Przewodniczący Rady Gminy zapytał się czy jest potrzeba odczytywania porządku 
obrad sesji który radni posiadają. Radni stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby.
Pan Kazimierz Krahel poinformował, iż na obradach obecna jest Pani Wicestarosta 
która chciałaby zabrać głos. Przewodniczący Rady Gminy zaproponował udzielenie 
głosu w pkt.4, radni wyrazili zgodę. Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 
Porządek obrad został przyjęty 15 głosami „za” ( jednogłośnie).
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Ad.3 Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie wniesiono i w głosowaniu 15 głosami „za” 

(jednogłośnie) został przyjęty.

Ad.4 Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu dla Pani Wicestarosty Powiatu 
Gołdapskiego.
Zabierając głos Pani Ewa Bogdanowicz – Kordiak ustosunkowała się do sprawy z 
poprzedniej sesji rady gminy dotyczącej opóźnienia wypłaty dopłat.
Pani Wicestarosta zwróciła się do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
celem wyjaśnienia skąd wynikają takie opóźnienia.
Agencja odpowiedziała, że w 2011r wytypowano 67% producentów rolnych do 
kontroli żeby zweryfikować zrobione satelitarnie zdjęcia z deklaracjami złożonymi 
przez rolników.
Z uwagi na brak możliwości zakończenia obsługi spraw płatności przed 1 marca 
2012r część rolników otrzyma informacje o przesunięciu terminu wydania decyzji do 
dnia 1 czerwca 2012r.
Kierownik biura Powiatowego Agencji informuje, że do końca kwietnia br. ponad 85% 
rolników z terenu powiatu Gołdapskiego powinno otrzymać decyzje o przyznaniu 
płatności.
Kopię pisma Pani Wicestarosta przekazała dla Rady Gminy.
Następnie Pani Ewa Bogdanowicz-Kordiak poinformowała, że w ostatnim miesiącu 
Zarząd Powiatu i Rada Powiatu zajmowała się składaniem wniosków na kolejne 
działania o dofinansowanie. Wnioski były składane przez Zespół Szkół Zawodowych, 
Starostwo Powiatowe w Gołdapi.
Podpisano też umowę w związku z projektem „ On,ty i ja na tej samej drodze”, jest to 
projekt z programu rządowego „Razem bezpieczniej” do którego Powiat Gołdapski 
po raz pierwszy przystąpił.  Działania te były robione co roku rękami policji.
W tym miesiącu po raz kolejny Zarząd Powiatu przyznał dofinansowanie dla szpitala 
w Gołdapi na spłatę kredytu ( 60 tys. zł).
Zarząd przyjął też szereg sprawozdań z realizacji programów między innymi: 
Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych, Tworzenia 
Lokalnego Systemu Pomocy Dziecku i Rodzinie, sprawozdania z działalności 
poszczególnych jednostek Powiatowych.
Rada Powiatu przyjęła uchwałę na temat udzielenia pomocy finansowej 
samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego na dofinansowanie zadań 
związanych z funkcjonowaniem biura regionalnego w Brukseli.
30 marca br. rozpoczęła się przebudowa ul. Paderewskiego w Gołdapi, 2 kwietnia 
Starosta uczestniczył w spotkaniu na temat wspólnej polityki rolnej 2013 plus.
Powiat nawiązał współpracę z Olsztyńską Szkołą Wyższą w sprawie wzajemnej 
promocji i prowadzenia badań, różnych działań.
Pani Wicestarosta dodała również, że między innymi brała udział w spotkaniu z 
ministrem Jakubem Szulcem w sprawie szpitala Gołdapskiego.
Nawiązała także do podnoszonej na sesji Rady Gminy Dubeninki kwestii dróg 
powiatowych ( równania, łatania dziur po zimie) i powiedziała, że Dyrektor Zarządu 
Dróg Powiatowych w Gołdapi poinformował, iż kończą równanie na terenie gminy 
Banie Mazurskie i równiarkę przerzucają na teren gminy Dubeninki.
Na zakończenie Pani Wicestarosta zaprosiła na obchody X lecia Powiatu 
Gołdapskiego które odbędą się 24-26 maja 2012r.
Głos zabrał radny Jan Bordzio i zwrócił się do Pani Wicestarosty w sprawie drogi 
powiatowej Błąkały - Maciejowięta tj. „czy coś się w tej sprawie dzieje, bo chodziło o 
wykupienie części gruntów”. Pan radny zgłaszał potrzebę położenia dywanika 
bitumicznego ponieważ nawierzchnia w/w drogi jest w złym stanie i dodał, że jeżeli
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nie ma środków finansowych, to żeby przynajmniej połatać powstałe na drodze 
dziury. Zapytał się czy są czynione starania odnośnie wykupienia od rolników 
gruntów zajętych pod powyższą drogę.
Pani Wicestarosta odpowiedziała, że problem ten dotyczy wielu dróg i działek nie 
tylko na terenie powiatu Gołdapskiego, z tego co Pani Wicestarosta wie, to geodezja 
prostuje wszystkie po kolei sprawy, drogę do Maciejowięt też, ale są to sprawy 
długotrwałe.
Po uporządkowaniu wszystkich kwestii własnościowych dopiero będzie można robić 
jakiekolwiek plany i ubiegać się o środki.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel odczytał od mieszkańców wsi 
Stańczyki i Maciejowięta petycję z dnia 27.04.2012r skierowaną do Rady Powiatu 
Gołdapskiego w której przedstawiają stan drogi Błąkały – Maciejowięta i proszą o 
natychmiastowe zbadanie i omówienie sytuacji oraz podjęcie stanowczych i pilnych 
kroków mających na celu jej poprawę. Pod pismem podpisało się 36 osób.
Radni jednogłośnie poparli skierowaną do Rady Powiatu w Gołdapi petycję.
Radny Leszek Wilczewski zapytał się Panią Wicestarostę „czy coś jest robione na 
drodze Żytkiejmy – Degucie bo tam są już takie dziury, że sadzonki tylko posadzić i 
przysypać”.
Pani Ewa Bogdanowicz-Kordiak odpowiedziała  - „pozwolę sobie powiedzieć, że cele 
o których mówiłam np. że dostaliśmy pieniądze na zadbanie o widoczność na drodze 
czy sprawdzanie trzeźwości kierowców, one są przeznaczone odgórnie w innej 
części. Natomiast pieniądze zarezerwowane np. na inwestycje inaczej się rozkładają 
i po te tymczasowo sięgnąć nie możemy.
Nieszczęście z innej strony może stać się szczęściem z drugiej strony. W związku z 
tym, że wniosek na przebudowę drogi Rogale – Skocze ( gm. Banie Mazurskie) nie 
został zaakceptowany, a były planowane w budżecie środki na inwestycję, środki te, 
jeżeli radni powiatu zdecydują będą mogły być przeznaczone na inne cele.
Dlatego nieszczęście mieszkańców z tamtej strony może stać się szansą dla innych 
mieszkańców. Natomiast nie było to przedmiotem obrad Rady od czasu kiedy 
ostatnio się widzieliśmy”.
Sołtys sołectwa Białe Jeziorki Pan Jarosław Bernatowicz zapytał się czy będzie 
robiona droga powiatowa  Cisówek – Białe Jeziorki. 
Pani Wicestarosta odpowiedziała, że Zarząd Dróg Powiatu Gołdapskiego jest w 
kontakcie z Zarządem Dróg w Powiecie Suwalskim.
Plany dotyczące odcinka drogi ZDP w Gołdapi odbiegają parametrami od planów 
zrobionych przez stronę Suwalską, dlatego też muszą być ujednolicone po to żeby 
móc ubiegać się o środki jako jedna droga łącząca dwa powiaty i dwa województwa. 
Sprawa jest w toku.
Pan Ryszard Gruszka mieszkaniec wsi Łysogóra poruszył problem związany z 
komunalizacją dróg będących w gestii Starostwa, a przekazywanych do gmin.
Sprawa dotyczy długotrwałego procesu komunalizacji i braku w tym czasie 
właściciela drogi który by za nią odpowiadał.
Pan Ryszard Gruszka zapytał się także „czy wiadomo coś o przewidywanym terminie 
zakończenia prac nad Wojewódzkim Studium Zagospodarowania Przestrzennego”.
Pani Wicestarosta odpowiedziała, że nie słyszała o terminie zakończenia takich prac, 
prace toczą się i trwają konsultacje w sprawie Studium.
Odnośnie komunalizacji to są sprawy geodezyjne które trwają i prawdopodobnie
jeszcze długo potrwają, podziały były tak robione w czasach powojennych, iż w tej
chwili okazuje się, że ludziom ary znikają z działek.
Głos zabrał Wójt Pan Ryszard Zieliński i wyjaśnił sprawę związaną z komunalizacją
 dróg.
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Po zakończonym wystąpieniu Pani Wicestarosta opuściła salę obrad.
Radny Leszek Wilczewski zapytał się kiedy zostaną podżwirowane drogi gminne, 
poprawienia wymaga również droga Kiekskiejmy - Degucie oraz torowisko.
Sołtys sołectwa Degucie Pan Piotr Jurewicz poprosił o równanie drogi Żytkiejmy – 
Degucie.
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że chwilowo źle poczuł się Pan Prezes 
Optimy w związku z tym pkt.5 i 6 proponuje przesunąć w porządku obrad i omówić 
kolejny punkt czyli 7.

Ad.7 Przewodniczący obrad poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali i otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały.
Radny Jan Bordzio zapytał się w jakiej wysokości dotychczas był ekwiwalent 
pieniężny dla członków OSP za udział w pożarze i w szkoleniu pożarniczym oraz 
zapytał się czy zostały wypłacone zaległości dla strażaków.
Wyjaśnień do zapytania udzielił Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XII/74/12 w sprawie 
określenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 
pożarnych z terenu Gminy Dubeninki za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
pożarniczym który poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.8 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały 
Nr XII/75/12 zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Dubeninki.
Głos zabrała Pani Krystyna Miler inspektor Urzędu Gminy w Dubeninkach i omówiła 
na jakich zasadach jest przydzielane stypendium, a także  przedstawiła wysokość 
stypendium przed zmianą i po proponowanej zmianie.
Odczytany projekt uchwały Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).
Przewodniczący obrad poinformował, że Pan Prezes Optimy został odwieziony do 
szpitala i dodał, iż uchwałę o zmianie taryfy musimy dzisiaj podjąć, następnie ogłosił 
krótką przerwę w obradach.

Ad.5 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynął 
wniosek z Optimy sp, z o.o w Olecku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę z którym radni zapoznali się.
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.
Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i powiedział, że podwyżka wynika ze 
wzrostu ceny energii elektrycznej (ok. 10%), pozostałe koszty pozostają na 
dotychczasowym poziomie , ponadto wieś Rakówek gmina Przerośl odłączyła się od
naszego wodociągu w związku z tym zmniejszyło się zużycie wody o 4 tys. m2 .

 Proponuje się przyjąć stawkę w wysokości 4,70 zł za 1m3 wody brutto.
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XII/72/12 w sprawie  
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów gminnych
który poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 5 „przeciw”, 0 „wstrzymującymi się”.

Ad.6 Przewodniczący obrad Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały Nr XII/73/12
w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z wodociągów wiejskich na terenie
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Gminy Dubeninki.
Proponuje się ustalić dopłatę z budżetu gminy w wysokości 0,24 zł brutto do 1m3

wody pobranej z wodociągów wiejskich na terenie gminy Dubeninki.
Przedstawiony projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie,
uchwała została podjęta 15 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.9  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że powołana przez Radę Gminy
 Komisja Statutowa działała przez kilka miesięcy. Spotykała się w celu dokonywania
 aktualizacji Statutu Gminy Dubeninki.
 Przewodniczącym komisji jest Edward Sosnowski. Przy wszelkich pracach obecna
 była Pani prawnik. Pod względem prawnym te zmiany są zasadne.
 Przewodniczący obrad oddał głos dla Przewodniczącego Komisji Statutowej w
 sprawie zgłoszonych uwag do projektu Statutu Gminy przez osobę nie będącą
 radnym.
 Głos zabrał Edward Sosnowski i powiedział, że Przewodniczący obrad w trakcie
 sesji przekazał pismo od Pana Ryszarda Gruszki mieszkańca gminy Dubeninki
 odnośnie uwag do Statutu.
 Pan Edward Sosnowski poinformował, że komisja zbierała się trzykrotnie z udziałem
 radcy prawnego i pod względem prawnym wszystkie zmiany były sprawdzone i
 zaakceptowane przez prawnika.
 W złożonym piśmie Pan Ryszard Gruszka przytacza „pewne rzeczy”. Według Pana 
 Ryszarda Gruszki są to błędy. Po przejrzeniu stwierdza Pan Edward Sosnowski i
 porównaniu z zapisami to najwięcej chodzi o przecinki, kropki, myślniki, liczby
 pojedyncze, literówkę, są to tylko błędy przy przepisywaniu.
 Następnie Pan Edward Sosnowski przedstawił wniesione przez Pana Ryszarda
 Gruszkę uwagi.
 Po przeprowadzonej dyskusji radni zaproponowali, żeby podjęcie uchwały w sprawie
 zatwierdzenia Statutu Gminy wycofać z porządku obrad, poprawić statut i ująć w
 porządku obrad następnej sesji.
 Przewodniczący Rady Gminy zapytał się „kto z państwa jest za tym, żeby przesunąć
 to na następną sesję” i poddał pod głosowanie.
 Radni 14 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się” radni opowiedzieli się za
 zatwierdzeniem Statutu Gminy na przyszłej sesji Rady Gminy.

Ad.10 Informację „Ocena zasobów pomocy społecznej na rok  2011 dla Gminy Dubeninki” 
przedstawiła Pani Alicja Karwel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Dubeninkach ( informacja w aktach Rady Gminy).

Ad.11 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel powiedział, że właściwie 
informację na temat pracy Rady Powiatu przedstawiła Pani Wicestarosta, ale 
zapewne radny Pan Jaromir Krajewski zechce dodać coś od siebie.
Pan Jaromir Krajewski powiedział, że Pani Wicestarosta faktycznie przedstawiła
czym w tej chwili zajmuje się Powiat. Najistotniejszą informacją dla mieszkańców  
 gminy Dubeninki jeżeli chodzi o działalność Powiatu są drogi, problem ten dotyka
  wszystkich. Informacja była nie zadowalająca ale takie są w chwili obecnej realia
  budżetowe.
  Drogi powiatowe tak jak drogi gminne wymagają dużych inwestycji i napraw, a
  inwestycje nie są realizowane.
  W miarę możliwości drogi powiatowe są tymczasowo łatane, wyrównywane, ale to 

nie rozwiązuje problemu na dłuższą metę, są to działania doraźne i przełomu w 
najbliższym czasie nie widać.
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Wspomniana była droga Żytkiejmy – Degucie która dotyczy największej ilości osób i
 jednocześnie jest w najgorszym stanie technicznym.
Pan Jaromir Krajewski podziękował radnemu Leszkowi Wilczewskiemu i sołtysowi 
sołectwa Degucie Panu Piotrowi Jurewicz którzy pod koniec 2011r pomogli w 
przygotowaniu petycji od mieszkańców do Zarządu Powiatu Gołdapskiego aby z 
drogą tą coś zrobić, ażeby drogę zrobić są potrzebne duże pieniądze 
( przynajmniej 4 mln. zł). Pan radny ma nadzieję, że w tym roku uda się zrobić 
dokumentację techniczną przebudowy.
Pan Jaromir Krajewski poinformował, że w lipcu odbędzie się na terenie gminy 
Dubeninki sesja wyjazdowa Rady Powiatu na której przedstawi problemy gminy 
Dubeninki.
Pan Jaromir Krajewski poinformował o organizowanym przez Park Krajobrazowy 
Puszczy Rominckiej wyjeździe studyjnym dla sołtysów i radnych do Biebrzańskiego 
Parku Narodowego w dniu 19 maja 2012r.
Radny Stanisław Bielicki zapytał się Pana Jaromira Krajewskiego czy jako Dyrektor 
Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej wyrazi zgodę na wycięcie przy drodze 
Żytkiejmy – Degucie drzew w przypadku położenia asfaltu, ponieważ korzenie 
zniszczą dywanik bitumiczny, ponadto Pan radny zwrócił uwagę na źle wykonaną 
pracę na drodze powiatowej Linowo – Przerośl ( załatana co druga dziura).
Odnośnie wycinki drzew, to Park Krajobrazowy tylko opiniuje, decyzję podejmuje 
gmina w uzgodnieniu z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska.
Głos zabrała radna Agnieszka Sztejter i zapytała się czy Park Krajobrazowy 
Puszczy Rominckiej nie dołożyłby się dla mieszkańców gminy z dofinansowaniem 
do wody i ścieków.
Pan Jaromir Krajewski odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej 
możliwości.

Ad.12 W sprawach różnych głos zabrali:
Sołtys sołectwa Kiekskiejmy Józef Mazewski zwrócił się z prośbą żeby na obrady 
zapraszać z terenu gminy przedstawicieli Izby Rolniczej oraz przedstawiciela PZU.
Radny Stanisław Bielicki uważał, że nie możemy zapraszać przedstawiciela jednej 
firmy bo są też i inne firmy ubezpieczeniowe.
Pani Irena Zakrzewska powiedziała, że przedstawiciele izby rolniczej oprócz 
dzisiejszej sesji byli informowani telefonicznie o terminach sesji, ale żaden nie 
przybył na obrady.
Radna Agnieszka Sztejter zgłosiła, że na drodze we wsi Łoje są dziury.
Radny Leszek Wilczewski zapytał się czy coś się dzieje na drodze agencyjnej 
Degucie – Skajzgiry ( odcinek od drogi powiatowej do lasu).
Wójt odpowiedział, że jeszcze nic się nie dzieje i poprosił Pana Leszka 
Wilczewskiego o przedstawienie jak przebiega wspomniana droga.
Radny Leszek Wilczewski zapoznał obecnych z przebiegiem drogi.
Wójt powiedział, że swoje pole trzeba zagrodzić i siać.
Sołtys sołectwa Białe Jeziorki Jarosław Bernatowicz poprosił o poprawienie 
równiarką drogi Białe Jeziorki – Sumowo.
Radny Jan Bordzio powiedział, że z chwilą przyjazdu równiarki na dany teren 
sołectwa, sołtys wsiadłby do równiarki i pokazał które drogi należy zrobić, jak je 
zrobić, wziąłby zegarek z sobą i w karcie podpisał.
Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i powiedział, że w budżecie gminy 
zaplanowano 40 tys. zł na utrzymanie dróg, wykonano odśnieżanie dróg w okresie 
zimowym i zostało środków finansowych może na 1 dzień, w związku z tym na 

    1 dzień nie będziemy sprowadzać równiarki, a co możliwe będziemy wykonywać
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 naszą.
Ponadto Pan Wójt powiedział, ze będziemy robić drogę Kiekskiejmy prawie do 
Wobał ( środki pozyskane z FOGR), istnieje szansa na zrobienie drogi w 
Dubeninkach od ul. Krótkiej do lasu o gł. 1100m i przedstawił przewidziany zakres 
prac, planuje się remont następujących dróg: od Kociołka do Czarnego ok. 3km, od 
Pana Jabłońskiego w Kiekskiejmach do Wobał ok.400m, od torowiska przed 
Pobłędziem w kierunku miejscowości Wersele ok. 1km.
Sołtys sołectwa Rogajny Pan Józef Mentel poprosił o naprawienie drogi Rogajny – 
Budwiecie na której występują dziury.
Pan Wójt odpowiedział, że skąd wziąć pieniądze, na ile będzie możliwe to 
będziemy łatać.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel przedstawił treść 
następujących pism:
1. Ministerstwa Sportu i Turystyki informujące, że gmina nie posiada w użytkowaniu 
pełnowymiarowych sal gimnastycznych.
Do pisma ustosunkował się Wójt Gminy (kopia pisma w aktach Rady Gminy).
Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy na warunki Dubeninek sale są 
wystarczające.
2. Ministerstwa Sportu i Turystyki informujące, że w 2012r realizowana będzie 
ostania, piąta edycja programu „Moje Boisko-Orlik 2012” (pismo w aktach  Rady 
Gminy)
3. Państwowego Instytutu Geologicznego – Państwowy Instytut Badawczy 
informuje, że rozpoczął w br. realizację zleconego przez Ministerstwo Środowiska 
projektu „Mapy geologiczno - turystyczne 5 parków krajobrazowych Polski 
północnej” między innymi Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej ( pismo w 
aktach Rady Gminy)
4. Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego skierowane do Wójta Gminy 
Dubeninki w którym informuje, że Sejmik Województwa Warmińsko - Mazurskiego 
w celu uporządkowania lokalizacji inwestycji związanych z energetyką wiatrową 
planuje podjęcie stanowiska w sprawie zasad lokalizacji tychże obiektów w 
województwie.
Opracowywany jest nowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego, w którym będzie umieszczony rozdział dotyczący 
zasad lokalizacji farm wiatrowych oraz zostaną wyznaczone obszary dopuszczone 
dla rozwoju energetyki wiatrowej (kopia pisma w aktach Rady Gminy).
5. Stanowisko Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego z 24 kwietnia 
2012r w sprawie zasad lokalizacji obiektów energetyki wiatrowej w województwie 
( kopia pisma w aktach Rady Gminy).
6. Pismo Urzędu Gminy w Bartoszycach w którym Pani Wójt prosi o wsparcie dla 
gminy Bartoszyce ponieważ część ich terenu gminy włącza się do terenu miasta.
Żywią nadzieję, że poprzemy działania społeczności Gminy Bartoszyce i 
podpiszemy się pod protestem przeciwko destabilizacji ekonomicznej i społecznej.
Radni jednogłośnie udzielili poparcia dla działań podejmowanych przez władze 
oraz mieszkańców gminy Bartoszyce związanych z ochroną majątku i granic gminy

 ( pismo w aktach Rady Gminy).
Pismo w tej sprawie zostanie wysłane do Gminy Bartoszyce.
Pan Kazimierz Krahel poinformował, że dzwonią do niego i przesyłają różnego 
rodzaju materiały i prospekty dotyczące funkcjonowania rad (w cenie 100 – 300 zł). 
W związku z tym, jeżeli jest taka potrzeba to poprosił o zgłaszanie i wówczas 
zostanie to zamówione. Zdaniem Przewodniczącego obrad materiały są różnej
jakości.
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść pisma które otrzymał radny 

 Jan Bordzio od posła Pana Wiesława Pietrzaka – Przewodniczącego Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego. Pan poseł przekazał 
stanowisko Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie w sprawie wykonania zatoki 
parkingowej w obrębie drogi wojewódzkiej nr 651 przy cmentarzu w Dubeninkach.
Zarząd Dróg Wojewódzkich negatywnie ustosunkował się do sprawy budowy 
zatoki.
Radna Dorota Hołodowska poinformowała i zaprosiła na bal charytatywny który 
odbędzie się w dniu 12 maja br. w Żytkiejmach.
Głos zabrał Pan Ryszard Gruszka mieszkaniec wsi Łysogóra i zadał pytania:
1. Czy w taryfie za wodę ( 4,70 zł brutto) wliczono koszty naprawy, wymiany 
sprzętu itp.
Pan Wójt odpowiedział, że w cenie wody wliczone są również remonty.
2. Czy Wójt planuje zająć jakieś stanowisko w tej sprawie w nawiązaniu do 
przedstawionego pisma Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 
sprawie wiatraków.
Pan Ryszard Zieliński odpowiedział, że nie jestem jako Wójt uprawniony do 
zajmowania stanowiska.
3. Czy coś się robi w sprawie planu miejscowego dla miejscowości Pobłędzie, czy 
jest podpisana umowa, czy jest realizowane, czy są przewidziane koszty tego.
Wójt odpowiedział, że w budżecie gminy jest zaplanowane między 20 a 30 tys. zł, 
w ubiegłym tygodniu przyszła pozytywna opinia z Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska.
Pan Ryszard Gruszka podziękował za podjęcie decyzji o odesłanie projektu Statutu 
do Komisji Statutowej Rady Gminy.
Sołtys sołectwa Skajzgiry Jan Mejsak zapytał się czy opłata 5 zł za potwierdzenie 
faktury za paliwo jest ustaleniem dokonanym przez gminę.
Pani Bożena Wronowska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to przepis 
odgórny. W przypadku gdy osoba chce od razu odebrać faktury i zostawić kopie 
wówczas musi zapłacić 5 zł, odbiór faktur po wydaniu decyzji jest bezpłatny.
Na zakończenie Wójt poinformował o pierwszym transporcie kostki który dotarł do 
gminy w ramach realizacji projektu układacz nawierzchni drogowych i operatorów 
koparko-ładowarek, powiedział też, że jesteśmy w trakcie realizacji projektu „prawo 
jazdy w damskiej torebce” (uczestniczy 16 kobiet) plus do tego kurs komputerowy.
Wspomniał także, że na terenie Ośrodka Zdrowia w Żytkiejmach będą prowadzone 
prace badawcze ponieważ prawdopodobnie są tam pochowani żołnierze niemieccy 
z okresu II wojny światowej.
Głos zabrał Ryszard Gruszka i powiedział, że nic nie wiemy o ustawie śmieciowej 
która niedługo będzie obowiązywać.
Pan Wójt odpowiedział, że nie jest jeszcze za taką chwilę, bo od 1 stycznia br. 
gminy mają półtora roku na przeprowadzenie i nie podajemy żadnych informacji bo 
ich nie posiadamy.
Do końca czerwca br. ma być zatwierdzony wojewódzki plan gospodarki 
odpadami, zanim tego planu nie ma, nie można przekazywać żadnych informacji.
Na terenie naszej gminy będzie mogła funkcjonować jedna firma, umowy które 
teraz są zawarte przez ludzi z tymi firmami z mocy prawa stracą ważność, i z 
przetargu zostanie wyłoniona jedna firma.
Pan Ryszard Gruszka zapytał się czyją własnością są cmentarze poniemieckie, 
czy jest to samo co z drogami.
Pan Wójt odpowiedział, że część cmentarzy poniemieckich ma założone od
 tygodnia księgi wieczyste, zostały skomunalizowane w latach 80-tych ale są też i
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 tereny prywatne. Przeważnie każdego roku gmina otrzymuje niewielką dotację
 ( 1,5 – 2 tys. zł) od Wojewody na utrzymanie cmentarzy wojennych z I wojny 
światowej w miejscowości Dubeninki, Barcie, Żytkiejmy.
Pan Ryszard Gruszka powiedział, że chodzi o cmentarze opuszczone.
Pan Wójt odpowiedział, że cmentarze te są na mieniu komunalnym, o dotację 
gmina może ubiegać się jedynie na cmentarze wojenne.

Ad.13 Przewodniczący obrad poinformował, że pkt.13 był realizowany jednocześnie z 
pkt.12 ( sprawy różne).

Ad.14 Zamknięcia obrad o godz.1200  dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Kazimierz Krahel.

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy

Irena Zakrzewska Kazimierz Krahel


